
Schriftelijke aanvullende vragen van D66 aan het college van 
Burgemeester en Wethouders van de gemeente Aa en Hunze 

Betreft: toezichthouden op de erf- en inrichtingsplannen van 
(agrarische) bedrijven.

Datum: 17-05-2023

Overweging

Op 16 maart 2023 zijn we tijdens een informerende raadsbijeenkomst 
voorgelicht over de VTH-resultaten in 2022. Deze voorlichting vond plaats door 
het college en de RUDD. Bij deze voorlichting hebben we met uw ambtenaren 
besproken hoe het staat met het toezicht op de uitvoering van de erf- en 
inrichtingsplannen van (agrarische) bedrijven. 

In de Raadsvergadering van 20 april 2023 werd de brief van het college met de 
toezending van het VTH-programma 2023, behandeld. Ook in deze vergadering 
hebben we het toezicht op de erf- en inrichtingsplannen naar voren gebracht. De 
directe reactie van uw college hierop was dat deze erf- en inrichtingsplannen niet 
afdwingbaar/handhaafbaar zijn.

Dat heeft de fractie doen besluit tot een klein onderzoekje van aanvragen en 
afgegeven omgevingsvergunningen de laatste jaren bij een aantal willekeurige 
bedrijven. Uit ons onderzoek is gebleken dat bedrijven verplicht worden bij hun 
aanvraag een erf- en inrichtingsplan mee in te dienen aangezien anders de 
gemeente geen medewerking verleent aan het verkrijgen van de 
omgevingsvergunning. De uitvoering van dit plan dient te geschieden binnen het 
eerst volgende plantseizoen na ingebruikname van het bouwwerk; zo staat 
beschreven in de voorschriften. Uit ons onderzoekje is gebleken dat geen van de 
bedrijven het erf- en inrichtingsplan heeft uitgevoerd.

In het VTH-plan 2023 staat dat slechts steekproefsgewijs bij een vijftal bedrijven 
op de uitvoering van het erf- en inrichtingsplan zal worden gecontroleerd.

Deze resultaten nopen ons tot het stellen van de volgende vragen:



Erf- en inrichtingsplan 

- Hoeveel omgevingsvergunningen met een erf- en inrichtingsvoorschrift 
zijn er de afgelopen vijf jaar verleend?

- Hoeveel van de voorgeschreven erf- en inrichtingsplannen zijn er 
daadwerkelijk gecontroleerd en uitgevoerd volgens het voorschrift in de 
omgevingsvergunning?

- Bent u bekend met de tekst en de betekenis van de gestelde voorschriften 
in de omgevingsvergunningen omtrent de uitvoering van het bij de 
aanvraag ingediende erf- en inrichtingsplan? Zo ja vindt u ook dat de 
duidelijke voorschriften in de vergunning voldoende handvatten bieden om 
de omgeving te bescherming? En bent u het met ons eens dat door het 
ontbreken van toezicht deze voorschriften niet worden nageleefd en de 
erf- en inrichtingsplannen niet worden uitgevoerd?

- U weet dat er door uw ambtenaren slechts steekproefsgewijs op de 
uitvoering van het erf- en inrichtingsplan wordt gecontroleerd. Denkt u dat 
daardoor alle bedrijven met een omgevingsvergunning gemotiveerd 
worden tot het uitvoeren van het erf- en inrichtingsplan? 

- Denkt u dat deze steekproeven voldoende bescherming bieden aan de 
omgeving bij een bedrijfsuitbreiding? Zo nee vindt u dan ook niet dat het 
voorschrift een wassen neus is wanneer controle achterwege blijft? 

- Vindt u het net als wij verbazingwekkend dat geen van onze, willekeurig 
gekozen, steekproefbedrijven het erf- en inrichtingsplan heeft uitgevoerd? 
En wanneer u dat vindt zou het dan zo kunnen zijn dat door gebrek aan 
toezicht op de uitvoering van erf- en inrichtingsplannen er een achterstand 
in uitvoering door de bedrijven is ontstaan?

- Hoe denkt u de achterstand in te gaan lopen en wanneer denkt u dat alle 
bedrijven met zo’n voorschrift het plan hebben uitgevoerd.

Namens de fractie van D66,
Arie Fonk
Marita de Groot


